
Matriky se plošně rušit nebudou, rozhodnou 
starostové obcí
O zachování matriky v obci budou rozhodovat starostové, plošně se rušit nebudou. Změní se ale 
jejich financování, místo paušálu bude platba za výkon. Po jednání s Asociací krajů a Svazem měst 
a obcí to v úterý řekl premiér Andrej Babiš (ANO).
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ČTK 

Podle premiéra je současný systém nespravedlivý, protože matriky dostávají v současné době 
řádově odlišné částky. „Myslím si, že to nebylo správně pochopeno. Nikdo matriky nechce rušit, 
dochází jenom ke změně financování,” řekl po jednání Babiš. ***

„Bude to paušální částkou za prvozápis a bude to rozčleněné podle administrativního výkonu,” 
vysvětlil ministr vnitra Lubomír Metnar (za ANO). Částky se budou pohybovat od asi 640 korun za 
narození dítěte, 1900 korun za zápis úmrtí a přibližně 3800 korun za zápis sňatku. Podle ministra 
změna financování ušetří asi 150 milionů korun ročně stejně, jako kdyby se část matrik zrušila. 
Obce budou výkony vykazovat zpětně a dostanou je proplacené.



Matriky v různých obcích dostávaly podle Metnara různé částky. „Některé obce dostávaly v rámci 
paušálu na úkon 250 korun, jiné až 113 000 korun. To je neodůvodnitelný rozdíl,” dodal.

Ministerstvo vnitra původně plánovalo, že do konce roku skončí více než 400 matrik většinou 
v nejmenších obcích. Zavřela by se tak přibližně třetina těchto úřadů v zemi. [celá zpráva]

Podle Metnara jsou informace o tom, že starostové jich plánují uzavřít jen desítky.

Obce to vítají 

Předseda Svazu měst a obcí František Lukl s návrhem souhlasí. „Matriky mají v obcích tradici. Jsou
záležitosti veřejné správy, které bychom neměli poměřovat pouze penězi, i když je občané využívají
třeba jen jednou ročně,” řekl novinářům. Řešení vítá i předsedkyně Asociace krajů, hejtmanka 
Karlovarského kraje Jana Vildumetzová (ANO). „Je to správný krok především pro občany, protože
by k vyřízení této agendy museli dojíždět desítky kilometrů,” dodala.

Starostové a další představitelé regionů úterý odpoledne chtěli kvůli avizovanému rušení matrik 
demonstrovat před budovou úřadu vlády.

*** Tlak na politiky a zejména pana Babiše se vyplatil. Akorát mne
zase štve,  jak Babiš lže jako když tiskne. ,,Prý bylo vše špatně
pochopeno.“  Tím pádem z nás dělá blbce. Byl jsem na několika
jednáních a vždy ministerstvo vinitra tvrdilo, že zruší 400 matrik v
republice a u těch co zbudou, tak se změní financování. To samé
řekl  Babiš  při  interpelaci  poslanců  minulý  týden.  Je  to  prostě
notorický lhář a křivák první třídy. Je to jednoduché, když ucítil
tlak tak couvl a ještě toho využije a dělá ze všech starostů, kde se
měly rušit matriky blbce a hlupáky. 

                                       Nosek Miroslav
                                   starosta města Miletín


